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Protokoll från pensionärsrådets möte den 14 maj 2012 

 

 
Ledamöter Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Inger Sjöberg PRO Farsta centrum 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Tjänstgörande ersättare Harry Wikner PRO Hökarängen 

   

Ersättare Marianne Rosén PRO Sköndal 

 Sven Engström PRO Farsta centrum 

 Ove Svensson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

   

Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

   

Övriga Britt-Marie Kronsäter och 

Peter Asa   §§ 1-3 

närpolisen 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, tjänstgörande vice ordförande 

 

 

 

Justeras:   

  Inger Sjöberg, ledamot 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs tjänstgörande vice 

ordföranden Stig Åström och ledamoten Inger Sjöberg. Justering sker 

onsdag 16 maj. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 10 april 2012 anmäldes. 

 
§ 3 Dagens gäster:  Polisen  

Britt-Marie Kronsäter och Peter Asa från närpolisen berättade om 

åldringsbrott och vad man som äldre kan göra för att undvika att bli utsatt. 

Åldringsbrott är benämningen på den sortens brott där förövaren utnyttjar 

det faktum att offret på grund av sin ålder har svårare att skydda sig, till 

exempel genom nedsatt syn eller svårighet att röra sig. Om ett brott klassas 

som åldringsbrott innebär det att straffet skärps. 

 

Rådet tackade polisen för en intressant och tankeväckande redovisning.  

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 24 maj 2012 

Ärende nr 3: Promenadväg längs Magelungen i Fagersjö 

Rådet ser gärna att förvaltningen – om den får nämndens uppdrag att 

bereda förslaget – gör en kostnadsbedömning. 

 

Ärende nr 4: Farstaområdets äldsta historia 

Rådet föreslog att förvaltningen – om den får nämndens uppdrag att bereda 

förslaget – ser över möjligheten att involvera hembygdsföreningar i den 

inventering som föreslås. 

 

Ärende nr 8: Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – Edö  

Rådet påpekade vissa språkliga brister i åtgärdsplanen (”staden svenska 

stöd utbildning”). Rådet efterlyste de inbjudningar till anhörigträffarna som 

man kom överens om skulle sändas till PRO och SPF när förtroenderåden 

avvecklades. Det bestämdes att inbjudan avseende Edö skickas till Lilian 

Falkbäck, PRO, och Stig Åström, SPF. Inbjudan avseende Farsta vård- och 

omsorgsboende skickas till Inger Sjöberg, PRO och Ove Svensson, SPF. 

Avdelningschef Ingrid Friberg lovade se till att detta blir gjort. 

 

Ärende nr 13: Tertialrapport 1 2012 

Ingrid Friberg pekade inledningsvis på att beställarenheten nu går mot en 

budget i balans. Prognosen som anger en minskad andel äldre i stadsdels-

området börjar stämma med verkligheten. På fråga från Stig Åström 

berättade Ingrid att två biträdande enhetschefer nu rekryteras till den nya, 

sammanslagna hemtjänstenheten. En av de nya cheferna kommer att finnas 

i lokalen vid Gubbängstorget, den andra i lokalen på Nykroppagatan i 

Farsta. När det gäller planeringen för Edös framtid återkommer 

förvaltningen med närmare besked. 
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Ordföranden tog upp de många sociala aktiviteter som förvaltning och 

nämnd arrangerar för seniorer, i samverkan med föreningarna. Det breda 

utbudet är fantastiskt, men förvaltningen lutar sig i hög utsträckning mot 

föreningarna, som också har kostnader i samband med aktiviteterna. Rådet 

framförde att föreningarnas medlemmar gärna arbetar gratis med 

aktiviteterna men att man behöver få sina omkostnader täckta. Ingrid 

Friberg underströk att även förvaltningen tycker att samarbetet fungerar 

jättebra. När det gäller ekonomiskt stöd hänvisade Ingrid till förenings-

bidraget. På detta svarade rådet att föreningsbidraget är för lågt. 

 

Harry Wikner undrade vilka aktiviteter som erbjuds i övriga delar av 

stadsdelsområdet, med tanke på allt som anordnas på Aktivitetshuset 

Tuben. Ingrid nämnde filmklubben på Edö i Farsta strand som ett exempel, 

men pekade samtidigt på svårigheten att hitta lämpliga lokaler runtom i 

området.   

 

Inger Sjöberg frågade vad nyckelfri hemtjänst är. Ingrid svarade att det 

handlar om att utveckla en teknisk lösning så att hemtjänstpersonal och 

andra behöriga kan få tillträde till kundens lägenhet utan att ha en egen 

nyckel. De tekniska utmaningarna har dock visat sig vara mycket svåra att 

lösa och projektet har lagts ner. 

 

Rådet frågade vad de ungdomar gör som anställs på Farsta och Edö vård- 

och omsorgsboende inom ramen för beviljade projektmedel om 250 000 kr. 

Ingrid berättade att det handlar om olika sociala aktiviteter, till exempel 

promenader och högläsning. 

 

Ärende nr 14: Stadsrevisionens årsrappport 2011 om Farsta stadsdelsnämnd 

Ingrid Friberg nämnde att respektive avdelning kommer att arbeta vidare 

med de eventuella påpekanden man fått i rapporten. 

 

Ärende nr 16: Förslag om detaljplan för Storö 24 med flera fastigheter i 

Farsta centrum 

Rådet säger bestämt nej till den föreslagna detaljplanen. Rådet menar att så 

mycket av ursprungstanken med arkitektur och annat i Farsta centrum har 

förstörts. Stadens skönhetsråd har enligt Stig Åström varit mycket kritisk 

mot denna brist på respekt för värdefulla och genomtänkta arkitektoniska 

uttryck. Rådet önskar ett besök av fastighetsägaren Atrium Ljungberg för 

att fördjupa sig i denna fråga och höra vad Atrium anser. 

 

Lilian Falkbäck och Harry Wikner undrade hur övriga livsmedelsbutiker i 

Farsta centrum – och även övriga mindre centra i stadsdelsområdet – ska 

klara sig om den föreslagna storbutiken etableras. De frågade också vilken 

kundundersökning som Atrium syftar på när de hävdar att detta är vad 

centrumbesökarna efterfrågar.  
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Ärende nr 17: Förslag om detaljplan för fastigheten Sandö 55 i Farsta 

Rådet hade inga invändningar mot förslaget. 

 

Ärende nr 20: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Carema  

Hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt socialtjänstlagen – kvartal 1 2012 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 23: Stadsrevisionens årsredogörelse 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 24: Stadsrevisionens revisionsplan 2012 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 25: Stadsbyggnadsstrategi Tyngdpunkt Farsta 

Ove Svensson påpekade att sjön Magelungen heter just så, och ingenting 

annat, detta med tanke på att namnet är felaktigt stavat på flera ställen i 

strategidokumentet. Lilian Falkbäck passade på att påminna om rådets 

stående krav på en boulehall för inomhusspel året runt, en satsning som 

skulle stämma väl överens med stadens beslut att Farsta ska bli hela 

stadens nav för idrott och hälsa. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från föregående möte: Ingrid Friberg kompletterade svaret till Sven Engström 

avseende information om hemförsäkring när man flyttar till ett servicehus. 

 

Inga problem rapporteras inför sommaren när det gäller vikarier inom 

äldreomsorgen, utom möjligen i viss mån när det gäller sjuksköterskor. 

 

Inget nytt bestämdes när det gäller rådets balanslista över utestående frågor. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Ove Svensson, Inger Sjöberg och Harry Wikner rapporterade från rådets 

mycket intressanta och givande studiebesök på Caremas Söndagsgården 

den 23 april. Boendet planerades med inriktning för döva, men tvingades 

ändra planerna på grund av bristande efterfrågan. Söndagsgården har idag 

istället bland annat en avdelning för yngre dementa. Besökarna upplevde 

boendet som mycket trivsamt och välbemannat. Bland annat finns en 

sjuksköterska på plats dygnet runt. 

 

Rådet fick en inbjudan till seminarium som anordnas den 25 maj av hälso- 

och sjukvårdsnämndens programberedning för äldre och multisjuka. Stig 

Åström påminde om att anmälan ska göras senast den 18 maj. 
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På fråga från Stig Åström svarade Ingrid Friberg att förvaltningen inte har 

några elbilar. 

 

Rådet tog även upp en del brister på torget i Farsta centrum: vissa soffor, 

saknas, stenläggningen behöver lagas på några ställen så att besökarna inte 

snubblar och gör sig illa. En allmän uppmaning att inte mata duvorna vore 

också önskvärt. Stenläggningen kan felanmälas till trafikkontoret och 

övriga frågor tas upp med fastighetsägaren Atrium Ljungberg så snart rådet 

får möjlighet att träffa representanter därifrån.  

 
§ 7 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


